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Konu : Kat karşılığı yapılan inşaat işlerinde stoklara 

alınan ve satılamayan dairelere ilişkin 

yapılan elektrik-yakıt vs. masrafların gider 

yazılıp yazılamayacağı  

  

  

             

 

 

 

 

İlgide kayıtlı özelge talep formunuzda; kat karşılığı inşaat işi yaptığınız, dairelerinizin bir 

kısmının satıldığı, satılmayan dairelerin ise stoklarda bekletildiği belirtilerek, satılamayan 

dairelere ilişkin yapılan yakıt, elektrik ve buna benzer giderlerin kurum kazancının tespitinde 

dikkate alınıp alınmayacağı hususunda Başkanlığımız görüşü sorulmaktadır. 

             

             

5520 sayılı Kurumlar Vergisi Kanununun 6 ncı maddesinde, kurumlar vergisinin, mükelleflerin 

bir hesap dönemi içinde elde ettikleri safi kurum kazancı üzerinden hesaplanacağı, safi kurum 

kazancının tespitinde Gelir Vergisi Kanununun ticari kazanç hakkındaki hükümlerinin 

uygulanacağı hükme bağlanmıştır. 

  

             

193 sayılı Gelir Vergisi Kanununun 37 nci maddesinde, her türlü ticari ve sınai faaliyetlerden 

doğan kazançların ticari kazanç olduğu belirtilmiş; 38 inci maddesinin birinci fıkrasında da,  

  

            

 

 

 

 

 



"Bilanço esasına göre ticari kazanç, teşebbüsteki öz sermayenin hesap dönemi sonunda ve 

başındaki değerleri arasındaki müspet farktır. Bu dönem zarfında sahip veya sahiplerce: 

  

            1. İşletmeye ilave olunan değerler bu farktan indirilir; 

             

            2. İşletmeden çekilen değerler ise farka ilave olunur. 

  

             

Ticari kazancın bu suretle tespit edilmesi sırasında, Vergi Usul Kanununun değerlemeye ait 

hükümleri ile bu kanunun 40 ve 41 inci maddeleri hükümlerine uyulur." 

 

            

hükmüne yer verilmiştir.  

  

             

Aynı Kanunun 40 ıncı maddesinde ise safi kazancın tespit edilmesinde indirilecek giderler 

sayılmış olup, anılan maddenin birinci fıkrasının (1) numaralı bendi ile ticari kazancın elde 

edilmesi ve idame ettirilmesi için yapılan genel giderlerin safi ticari kazancın tespitinde gider 

olarak indirim konusu yapılabileceği hüküm altına alınmıştır. 

          

             

Ticari kazancın elde edilmesi ve idame ettirilmesi için yapılan genel giderlerin indirim konusu 

yapılabilmesi için söz konusu giderlerin kazancın elde edilmesi ve idame ettirilmesi amacı ile 

yapılmış olması, yapılan giderin karşılığında sabit kıymet iktisap edilmiş olmaması, yapılan 

giderin iktisadi işletmenin maliyet bedeline eklenmesi gereken giderlerden olmaması 

gerekmektedir. Genel olarak; kırtasiye, temizlik, ısıtma, aydınlatma, su ve telefon giderleri, 

işyeri, araç vb. giderleri, yapılan işle orantılı temsil ve ağırlama giderleri, gayrimenkul ve 

gayrimenkul gibi değerlenen sabit kıymetlerin normal bakım ve onarım giderleri, sigorta 

giderleri, finansman giderleri, pazarlama, satış ve dağıtım giderleri, reklam giderleri, yurt 

dışındaki kişilere ödenen komisyonlar, ayıplı ürün iadesi ve komisyon giderleri bu tür 

giderlerdendir. 

              

              

Buna göre, kat karşılığı yaptığınız inşaat işi kapsamında iktisap ettiğiniz ve şirketiniz 

stoklarında bulunan daireler için yapılan yakıt, elektrik vb. giderlerin kazancın elde edilmesi ve 

idamesiyle ilgili olması şartıyla kurum kazancınızın tespitinde indirim konusu yapılması 

mümkün bulunmaktadır. 

   

             

Bilgi edinilmesini rica ederim. 

  



(*)     Bu Özelge 213 sayılı Vergi Usul Kanununun 413.maddesine dayanılarak verilmiştir. 

(**)   İnceleme, yargı ya da uzlaşmada olduğu halde bu konuya ilişkin olarak yanlış bilgi 

verilmiş ise bu özelge geçersizdir. 

(***) Talebiniz üzerine tayin edilmiş olan bu özelgeye uygun işlem yapmanız hâlinde, bu 

fiilleriniz dolayısıyla vergi tarh edilmesi icap ederse, tarafınıza vergi cezası kesilmeyecek ve 

tarh edilen vergi için gecikme faizi hesaplanmayacaktır. 

 


